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Kommunstyrelsen 

 

 

Justerandes sign   

 

Tid och plats Tisdagen den 10 oktober 2017 kl. 8.00-11.00 

Sammanträdesrum Märtasalen, Storgatan 8, Ljungby 

Beslutande Magnus Gunnarsson (M), ordförande 

Carina Bengtsson (C) 

Anne Karlsson (S) (ej § 131 pga jäv) 

Ann-Charlotte Wiesel (M) 

Jan Sahlin (M) 

Irene Olofsson (C) 

Lars Solling (L) 

Conny Simonsson (S) 

Magnus Carlsson (S) 

Håkan Bengtsson (S) 

Gun Lindell (S) 

Kerstin Wiréhn (V) 

Jan Lorentzson (SD) 

Christer Henriksson (KD) 

Roland Johansson (ALT) 
 
Övriga 
deltagande 

 

Matija Rafaj (S), ersättare för Anne Karlsson (S) § 131, därefter ej 

tjänstgörande ersättare  

Jonna Nielsen (ALT), ej tjänstgörande ersättare 

Christer Ivarsson (MP), ej tjänstgörande ersättare 

Jonas Jönsson, kommunchef 

Eva-Marie Norén Holgersson, kommunsekreterare 

Anna Andersson, administrativ chef, § 131 

Hanna Svahnström, miljöinspektör, § 131 

Jimmie Nilsson, gymnasiechef, § 132 

Peter Fornander, arbetsmarknadssamordnare, § 133 

P-O Almqvist, exploateringschef, §§ 133, 142 

Magnus Johansson, ekonomichef, §§ 137-140, 145 

Petra Ohlsson, professionell god man, § 137 

Ebba Lejeby, utredningsingenjör, § 141 

Katarina Hildebrand, ekonom tekniska förvaltningen § 141 

Johan Håkansson, planarkitekt, § 145 

 

 
Åhörare 1 

Justerare Conny Simonsson 

Justeringens  
tid och plats 12 oktober 2017 

Paragrafer 130-145   
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Sekreterare Eva-Marie Norén Holgersson 

  

Ordförande Magnus Gunnarsson 
  

Justerare Conny Simonsson 
  

 
 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är nu justerat. Justeringen har offentliggjorts på Ljungby 

kommuns anslagstavla 

Nämnd/styrelse Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 10 oktober 2017 

Överklagningstid 12 oktober -3 november  2017 

Anslaget nedtaget 6 november 2017 

Förvaringsplats 
för protokollet Kansliavdelningen, Olofsgatan 9, 341 83 Ljungby 

  

Underskrift Lena Karlsson 
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Ks § 130      

 

 

Fastställande av dagordning 
 
Beslut 
 

Ärende nr 3, Ekonomisk redovisning av socialnämnden, utgår på grund av 

sjukdom.
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Ks § 131  Ks2015/0169 371 

 

 

Revidering av vindkraftplanen, beslut om granskning 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att förslaget till vindkraftsplan ska skickas ut för 

granskning. 

 

Jäv 
Anne Karlsson (S) deltar inte på grund av jäv. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige antog den 20 oktober 2009 tillägget till översiktsplanen för 

vindkraft. Planen är nu i behov av revidering. Kommunstyrelsen gav den 2 juni 

2015 miljö- och byggnämnden i uppdrag att ta fram ett förslag till reviderad 

vindkraftsplan.  

 

Den 10 januari 2017 beslutade kommunstyrelsen att förslag till vindkraftsplan 

skulle skickas ut på samråd. Planen har därefter varit utskickad på samråd 

mellan den 20 januari till den 20 mars 2017. Synpunkter från samrådet har 

sammanställts och kommenterats i en samrådsredogörelse daterad den 9 augusti 

2017. 

 
Miljö- och byggnämnden samt kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att 

kommunstyrelsen beslutar att vindkraftsplan ska skickas ut för granskning. 

 

Beslutsunderlag 
Miljö- och byggnämndens yttrande med förslag till vindkraftsplan 2017-08-30. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 2017-09-26. 

 

Yrkanden 
Carina Bengtsson (C), Irene Olofsson (C), Kerstin Wiréhn (V), Magnus 

Carlsson (S), Håkan Bengtsson (S) och Conny Simonsson (S) yrkar bifall till 

arbetsutskottets förslag till beslut att lämna ut förslaget till granskning. 

 

Jan Lorentzson (SD) yrkar återremiss av ärendet för att revidera förslaget i 

området kring Ljunga och Svartsjön, samt att kartorna ska förbättras. 

 

Magnus Gunnarsson (M) yrkar att ärendet återremitteras för att diskutera vilken 

strategi kommunen ska ha långsiktigt gällande energikällor. 

 

Lars Solling (L) och Christer Henriksson (KD) yrkar att ärendet återremitteras. 
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Beslutsordning 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag 

eller om det ska återremitteras och finner att ärendet ska återremitteras. 

 

Votering begärs och genomförs med följande omröstningsordning: 

Ja-röst för att återremittera ärendet och  

Nej-röst för att avgöra ärendet idag. 

 

Omröstningsresultat 
 

Magnus Gunnarsson (M) Ja  

Ann-Charlotte Wiesel (M) Ja  

Jan Sahlin (M) Ja  

Carina Bengtsson (C)  Nej 

Irene Olofsson (C)  Nej 

Lars Solling (L) Ja  

Anne Karlsson (S)  Nej 

Conny Simonsson (S)  Nej 

Magnus Carlsson (S)  Nej 

Håkan Bengtsson (S)  Nej 

Gun Lindell (S)  Nej 

Kerstin Wiréhn (V)  Nej 

Jan Lorentzson (SD) Ja  

Christer Henriksson (KD) Ja  

Roland Johansson (ALT) Ja  

Resultat 7 ja 8 nej 

 

Omröstningen resulterar i 7 ja-röster och 8 nej-röster. Därmed har 

kommunstyrelsen beslutat att ärendet ska avgöras idag. 

 

Därefter frågar ordföranden om kommunstyrelsen beslutar enligt 

arbetsutskottets förslag att skicka förslaget till vindkraftsplan för granskning och 

finner att kommunstyrelsen gör så. 

 

Skickas till 
Miljö- och byggnämnden  
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Ks § 132  Ks2016/0307 616   

 

 

Svar på motion om yrkesutbildning för invandrare (YFI) 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Emma Johansson Gauffin (S) lämnade under hösten 2016 in en motion med 

följande yrkanden: 

 

- att Ljungby kommun tittar närmare på YFI i Stockholms kommun och 

utreder införandet av någonting liknande i Ljungby kommun, samt 

 

- att Ljungby kommun undersöker om det är möjligt att söka medel från 

ESF (Europeiska socialfonden) för ett projekt i linje med YFI. 

 

Kommunstyrelsen föreslår den 30 maj 2017 att kommunfullmäktige beslutar att 

anse motionen besvarad, medan kommunfullmäktige beslutar den 19 juni 2017 

att återremittera motionen för komplettering av beslutsunderlaget. En utredning 

av samtliga att-satser i motionen efterfrågades.  

 

YFI i Stockholm finansieras av Stockholms stad och Europeiska Socialfonden 

och är ett samverkansprojekt mellan vuxenutbildningen, svenska för invandrare 

(sfi) och yrkesgymnasier i Stockholms stad. Samverkan sker också med en rad 

branschföretag inom byggbranschen, restaurangbranschen och inom 

äldreomsorgen. Målet är att ta fram ett arbetssätt där andraspråkslärare och 

yrkeslärare samarbetar från första dagen i utbildningen.  Yrkesutbildningen ger 

en formell yrkeskompetens och goda språkkunskaper som sedan ger eleven en 

god chans att få jobb.  

 

Rektorn för vuxenutbildningen i Ljungby har under hösten 2016 startat ett 

projekt som handlar om integration genom arbete och studier och under läsåret 

2016-2017 arbetades det fram ett förslag, liknande YFI, inom ramen för 

gymnasiets språkintroduktion. Syftet med detta projekt var att motivera 

ungdomar att skaffa sig yrkeskunskaper så att de blir anställningsbara efter 

gymnasietiden. 

 

Motionens andra att-sats handlar om eventuell finansiering via medel från ESF. 

När idén om yrkesutbildning för eleverna på språkintroduktionen arbetades fram 

konstaterades att det går att söka medel från ESF och att det tar minst sex 

månader att få en ansökan beviljad. 



 

Sammanträdesprotokoll 
2017-10-10 
 

7(28) 

   
Kommunstyrelsen 

 

 

Justerandes sign   

 

 

Barn- och utbildningsförvaltningen skriver att det går att starta något som liknar 

YFI på Sunnerbogymnasiet. Skolledningen har ambitionen att ta fram 

utbildningsupplägg som riktar sig till invandrare/nyanlända. Dessa 

utbildningsupplägg har samma mål som YFI i Stockholm. Det är 

förhoppningsvis också möjligt att söka medel från ESF.  

 

Förvaltningen påpekar samtidigt att eventuella hinder när det gäller 

yrkesutbildning för invandrare kan vara att många arbetsgivare kräver att de 

studerande kan svenska språket för att ta emot dem på APL/praktik. Att hitta 

samarbetspartners när det gäller APL/praktik är steg ett för att kunna lyckas med 

YFI. 

 

Personal- och arbetsmarknadsutskottet föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla motionen. 

 

Beslutsunderlag 
Barn- och utbildningsförvaltningens tjänsteskrivelser med tillhörande bilagor 

2017-07-10, 2017-02-22, 2017-01-23. 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2017-03-21. 

Personal- och arbetsmarknadsutskottets förslag 2017-09-11. 

 

Yrkanden 
Anne Karlsson (S), Conny Simonsson (S), Ann-Charlotte Wiesel (M), Lars 

Solling (L), Roland Johansson (ALT) och Christer Henriksson (KD) yrkar bifall 

till personal- och arbetsmarknadsutskottets förslag att bifalla motionen. 
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Ks § 133  Ks2016/0306 330 

 

Svar på motion om stadsodling 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen. 

 

Sammanfattning av ärendet 
I en motion som lämnades in i oktober 2016 yrkar Sverigedemokraterna att 

Ljungby kommun utreder hur och i vilken omfattning kommunen kan starta en 

stadsodling. Motionen lämnades över till tekniska nämnden för yttrande, som i 

sin tur överlämnade ärendet till kommunstyrelsen för vidare ställningstagande i 

maj 2017. Kommunstyrelsen har därefter bett personal- och 

arbetsmarknadsutskottet att yttra sig över motionen. 

 

I motionen beskrivs behovet av meningsfulla sysselsättningsplatser för 

arbetsträning och integration. Det finns idag verksamheter som erbjuder dessa 

platser. Några exempel är det sociala kooperativet Spiket, kommunens arkiv på 

Storgatan 26 samt kommunens extratjänster. Personalavdelningen ser samtidigt 

att dessa platser behöver bli fler och kommer därför att se över hur man arbetar 

med arbetsträning i kommunal regi. Personalavdelningen kommer även 

undersöka hur kommunen kan samverka och stödja sociala företag. Här skulle 

en stadsodling kunna vara ett alternativ. 

 

Kommunledningsförvaltningen skriver att kommunen redan bedriver ett antal 

arbetsmarknadsprojekt, men att idén är intressant att utreda då det finns behov 

av fler platser för arbetsträning och integration. Förvaltningen kan även tänka 

sig att undersöka hur kommunen kan samverka med och stödja sociala 

företag som vill bedriva en stadsodling. Personal- och arbetsmarknadsutskottet 

överlämnar förvaltningens yttrande till kommunstyrelsen. 

 

Tekniska förvaltningen skriver att de kan upplåta mark till sådan 

verksamhet och kan utreda kostnaden för arrendet. Tekniska nämnden 

överlämnar förvaltningens skrivelse till kommunstyrelsen och föreslår att 

kommunstyrelsen undersöker hur Växjö kommun arbetar med 

stadsodling som social verksamhet. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunfullmäktige bifaller 

motionen.  

 

Beslutsunderlag 
Tekniska nämndens yttrande 2017-05-16. 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2017-08-29. 



 

Sammanträdesprotokoll 
2017-10-10 
 

9(28) 

   
Kommunstyrelsen 

 

 

Justerandes sign   

 

Personal- och arbetsmarknadsutskottets yttrande 2017-09-11. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 2017-09-26. 

Personal- och arbetsmarknadsutskottets förslag 2017-09-11. 

 

Yrkanden 
Carina Bengtsson (C), Anne Karlsson (S) och Kerstin Wiréhn (V), Ann-

Charlotte Wiesel (M), Lars Solling (L), Jan Lorentzson och Roland Johansson 

(S) yrkar bifall till personal- och arbetsmarknadsutskottets förslag att bifalla 

motionen.  



 

Sammanträdesprotokoll 
2017-10-10 
 

10(28) 

   
Kommunstyrelsen 

 

 

Justerandes sign   

 

 

 

Ks § 134  Ks2017/0001 020   

 

 

Svar på motion om anonyma jobbansökningar 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kerstin Wiréhn (V) yrkar i en motion att personal- och arbetsmarknadsutskottet 

får i uppdrag att ta fram och införa en metod för rekrytering med avidentifierade 

jobbansökningar. 

 

Ljungby kommun använder sig av ett upphandlat digitalt rekryteringverktyg. 

Samtliga ansökningar ska gå därigenom, interna såväl som externa. I detta 

verktyg finns en ruta att bocka i om man som arbetsgivare vill att kandidaterna 

ska vara anonyma vid urval. Kommunledningsförvaltningen skriver att det även 

finns en rutin för strategisk rekrytering där hela rekryteringsprocessen klargörs 

gällande hur ansökningshandlingar behandlas, urvalsprocessen och 

diskriminering.  

 

Att revidera rutinen med tillägget om hur man ska hantera det digitala 

rekryteringsverktyget är inte resurskrävande, skriver 

kommunledningsförvaltningen. Utbildning i hur man agerar ur ett 

mångfaldsperspektiv kommer att erbjudas cheferna på Chef i Ljungby under 

2018. 

 

Kommunledningsförvaltningen skriver att de kan, som en del i arbetet med 

aktiva åtgärder mot diskriminering, genomföra avidentifierat urval på prov och 

sedan följa upp om det ger den effekt som man önskar. 

 

Personal- och arbetsmarknadsutskottet föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla motionen. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2017-08-21. 

Personal- och arbetsmarknadsutskottets förslag 2017-09-11. 

 

Yrkanden 
Kerstin Wiréhn (V), Christer Henriksson (KD), Anne Karlsson (S) och Lars 

Solling (L) yrkar bifall till motionen. 
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Jan Lorentzson (SD) yrkar avslag på motionen. 

 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige ska 

bifalla motionen enligt Kerstin Wiréhns (V) med flera yrkande eller avslå 

motionen enligt Jan Lorentzsons (SD) yrkande. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen föreslår att fullmäktige bifaller motionen. 
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Ks § 135  Ks2016/0345 730 

 

 

Svar på motion om tillgänglighetsperspektiv i 
tjänsteskrivelser 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att bifalla yrkande 

nummer 2 (att ge kommunledningsförvaltningen i uppdrag att tillsammans 

med tillgänglighetsrådet utforma ett förslag på hur en sådan utredning kan 

komma att se ut) och att övriga yrkanden anses besvarade. 
 
Beslut 

Om fullmäktige beslutar att bifalla det andra yrkandet så beslutar 

kommunstyrelsen:  

- att förslaget på den nya utredningsstrukturen ska tas fram i samråd 

med berörda, däribland tillgänglighetsrådet, samt  

- att utredningsuppdraget ska innefatta att ytterligare områden tas i 

beaktande i förslaget till ny utredningsstruktur. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Den 28 november 2016 inkom socialdemokraterna med en motion där man 

yrkar att checklistan för tillgänglighetsfrågorna, som bifogas samtliga 

tjänsteskrivelser, ska vara en del av utredningen. Man yrkar också att ge 

kommunledningsförvaltningen i uppdrag att, i samråd med tillgänglighetsrådet, 

ta fram ett förslag på hur en sådan utredning skulle kunna se ut. 

Socialdemokraterna yrkar slutligen också att övriga checklistor ska vara en del 

av utredningen på samma sätt som checklistan för tillgänglighetsfrågorna. 

 

I dagsläget används separata checklistor inom områdena tillgänglighet, 

jämställdhet, barnkonventionen samt hållbar utveckling för att genomföra 

konsekvensanalyser i samband med att en handläggare skriver en 

tjänsteskrivelse. I första läget fyller handläggaren i en mindre checklista med 

frågor om ärendet berör något av de fyra områdena. Om svaret är ja på någon av 

frågorna ska även tillhörande checklista besvaras och bifogas tjänsteskrivelsen. 

Om svaret är nej ska ingen konsekvensanalys göras. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunfullmäktige beslutar att 

bifalla yrkande nummer 2 (att ge kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 

tillsammans med tillgänglighetsrådet utforma ett förslag på hur en sådan 

utredning kan komma att se ut) och att övriga yrkanden anses besvarade. 
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Dessutom föreslår arbetsutskottet att om fullmäktige bifaller det andra 

yrkandet bör kommunstyrelsen besluta:  

- att förslaget på den nya utredningsstrukturen ska tas fram i samråd 

med berörda, däribland tillgänglighetsrådet, samt  

- att utredningsuppdraget ska innefatta att ytterligare områden tas i 

beaktande i förslaget till ny utredningsstruktur. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2017-09-11. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 2017-09-26. 

 

Yrkanden 
Jan Lorentzson (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.  
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Ks § 136  Ks2017/0245 024   
 

024 024   
 

 

 

Revidering av arvodesreglemente för gode män och 
förvaltare 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner revideringen av 

arvodesreglementet för gode män och förvaltare. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Regeringen har beslutat om ett nytt ersättningssystem för mottagandet av 

ensamkommande barn och unga då det stora antalet ensamkommande har skapat 

ett behov av förändring, bland annat för att dämpa kostnadsutvecklingen.  

 

Kommunens överförmyndarnämnd måste anpassa sig efter de nya 

förhållandena, då finansieringen av mottagandet av ensamkommande barn är en 

statlig angelägenhet och kommunen inte ska bekosta mottagandet. Det nya 

ersättningssystemet innebär att en schablonsumma på 52 000 kr per barn 

utbetalas till den kommun som det ensamkommande barnet anvisas till. 

Schablonsumman ska täcka transportkostnader, socialtjänstens utrednings- och 

uppföljningskostnader, tolkkostnader samt kostnader för god man och andra 

relaterade kostnader under asyltiden.  

 

Kommunledningsförvaltningen skriver att då arvodet till gode män för 

ensamkommande barn behöver minska i stor omfattning jämfört med dagens 

arvode, behöver de gode männens insatser begränsas och tydliggöras. Uppdraget 

som god man för ensamkommande barn bör jämföras med de insatser som krävs 

för ”vanliga” godmanskap.  

 

Det bör därför ingå att likt ”vanliga” godmanskap ha en personlig kontakt med 

barnet och kontinuerligt hålla sig uppdaterad kring barnets situation. Detta 

innebär att gode mannen ska träffa barnet minst en gång per månad i boendet. 

Utöver det bör gode mannen hålla kontakt med barnet, boendet och skola i den 

omfattning som det behövs. Det ingår också i uppdraget att gode mannen 

företräder barnet i asylprocessen, medverkar i socialtjänstens utredningar, håller 

kontakt med skolan och hälsovården.  

 

De nya statliga ersättningsreglerna kommer att gälla från och med 1 juli 2017 

för barn som anvisas till en kommun efter det datumet. För barn som redan finns 

i kommunerna kan kommunen återsöka kostnaden från Migrationsverket fram 

till den 31 december 2017. De nya riktlinjerna bör därför börja gälla från och 

med 1 januari 2018, skriver kommunledningsförvaltningen. På så sätt får de som 
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redan har uppdrag en period då de kan anpassa uppdragets omfattning till 

kommande riktlinjer. 

 

Överförmyndarnämnden föreslår att kommunfullmäktige beslutar  

att fastställa det reviderade arvodesreglementet för god man/förvaltare, samt  

att det börjar gälla från och med 2018-01-01. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 2017-09-12 att återremittera ärendet för omskrivning 

av tjänsteskrivelsen.  

 

Kommunledningsförvaltningen lämnar den 13 september en ny tjänsteskrivelse i 

ärendet till kommunstyrelsen. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2017-09-13. 

Förslag till nytt arvodesreglemente. 

Överförmyndarnämndens yttrande 2017-08-17. 
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Ks § 137  Ks2017/0196 190 

 

 

Anställning av ytterligare professionell god man och avtal 
med Älmhults kommun 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anställa ytterligare en professionell god man på 

en 100 % tjänst, varav Ljungby kommun finansierar och disponerar 50 % av 

tjänsten. Den andra hälften av tjänsten finansieras och disponeras av Älmhults 

kommun. Tjänstens placering ska enligt avtal med Älmhults kommun vara i 

Ljungby kommun. 

 

Finansiering sker via överförmyndarnämndens budget. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Ljungby kommun anställde en professionell god man, det vill säga en anställd 

vid kommunen som utför uppdrag som god man, för ungefär ett år sedan. Den 

anställde gode mannen har sedan starten hanterat fler och fler ärenden och 

hanterar i dagsläget cirka 20 god man- och förvaltarskap. Merparten av de 

ärenden som den professionella gode mannen sköter är väldigt komplicerade 

ärenden för vilka det är svårt att hitta frivilliga gode män.  

 

Både överförmyndarnämnden och överförmyndarhandläggarna anser att 

införandet av denna tjänst har varit positivt för överförmyndarverksamheten. 

Dock har en viss risk för sårbarhet uppmärksammats eftersom det bara finns en 

person anställd, bland annat i den internkontroll som gjordes hösten 2016 

gällande sårbarhet vid frånvaro av tjänstemän som har särskilda kompetenser.  

 

Diskussioner har under en tid pågått med Älmhults kommun om deras behov av 

att införa av en så kallad professionell god man och Älmhults kommun har ställt 

en förfrågan till Ljungby kommun om möjligheten att ha en anställd god man 

tillsammans som hanterar ärenden i båda kommunerna. Älmhults kommuns 

behov beräknas motsvara cirka 50 % av en heltidstjänst, vilket innebär att 

Ljungby kommun i så fall skulle finansiera resterande 50 % av tjänsten.  

 

Överförmyndarnämnden i Ljungby har ställt sig positiv till att dela en 

heltidstjänst som professionell god man med Älmhult och Älmhults 

kommunfullmäktige har beslutat att utöka budgeten för sin 

överförmyndarnämnd för att bland annat kunna inrätta en tjänst som 

professionell god man. 

 

Arbetsutskottet föreslår att kommunstyrelsen beslutar att anställa ytterligare en 
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professionell god man på en 100 % tjänst, varav Ljungby kommun finansierar 

och disponerar 50 % av tjänsten. Den andra hälften av tjänsten finansieras och 

disponeras av Älmhults kommun. Tjänstens placering ska enligt avtal med 

Älmhults kommun vara i Ljungby kommun. 

 

Finansiering föreslås ske via överförmyndarnämndens budget. 

 

Beslutsunderlag 
Överförmyndarnämndens yttrande 2017-03-16. 

Beslut i Älmhults kommunstyrelse 2017-06-07. 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2017-09-01. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 2017-09-26. 

 

 

Skickas till 
Älmhults kommun 
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Ks § 138  Ks2017/0255 040 

 

 

Skattesats 2018 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta att skattesatsen för 

2018 ska vara 21:07 per skattekrona. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunstyrelsen senast under oktober lämna förslag 

om skattesatsen kommande år. Kommunfullmäktige ska sedan senast under 

november månad fastställa skattesatsen. 

 

Skattesatsen är innevarande år 21:07 per skattekrona. I budgetbeslutet har inte 

beslutats om någon förändring av skattesatsen. 

 

Arbetsutskottet föreslår kommunfullmäktige besluta att skattesatsen för 2017 

ska vara 21:07 per skattekrona. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2017-08-30. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 2017-09-26. 

 

 

Yrkanden 
Jan Lorentzson (SD) yrkar att skattesatsen höjs med 50 ören, till 21:57. 

 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att föreslå att skattesatsen ska 

vara 21:07 enligt arbetsutskottets förslag eller 21:57 enligt Jan Lorentzsons (SD) 

yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar att föreslå att skattesatsen ska 

vara 21:07. 
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Ks § 139  Ks2017/0254 041 

 

 

Kommunledningsförvaltningens budget 2018 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner kommunledningsförvaltningens budget 2018 i 

enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Detaljbudget för kommunledningsförvaltningen 2018 ska fastställas av 

kommunstyrelsen. Budgeten innehåller även kommunstyrelsens och 

förvaltningens mål i förhållande till fullmäktiges övergripande strategiska 

områden: Tillväxt, kunskap och livskvalitet. 

 

Kommunledningsförvaltningen har tagit fram ett förslag till budget med mål och 

verksamhet för 2018 och föreslår att kommunstyrelsen godkänner förslaget med 

tillhörande sifferbilaga. 

 

Arbetsutskottet föreslår några förändringar i målen och överlämnar 

kommunledningsförvaltningens förslag till budget 2018 för beslut av 

kommunstyrelsen. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens förslag till budget med tillhörande sifferbilaga, 

samt mål och verksamhet reviderade efter arbetsutskottets förslag 2017-09-26. 

 

Yrkanden 
Kerstin Wiréhn (V) yrkar att målet om högre tomtpriser och näringslivsranking 

ska tas bort. 

 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag 

eller ändrar förslaget enligt Kerstin Wiréhns (V) yrkande. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag. 
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Ks § 140  Ks2017/0251 804 

 

 

Ansökan om ändring av investeringsbidrag (Agunnaryd 
Bygdegårdsförening) 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Agunnaryds Bygdegårdsförening beviljas medel 

om max 1,3 miljoner kronor i form av medfinansiering under förutsättning att 

Boverket beslutar att bifalla ansökan år 2018. 

 

Finansiering sker via kommunledningsförvaltningens resultatbalanserade medel. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Agunnaryds bygdegårdsförening har tidigare beviljats investeringsbidrag med  

1 300 tkr för om- och tillbyggnad av Agunnaryds bygdegård, under förutsättning 

att bidrag beviljas från Boverket. Föreningen fick avslag på sin ansökan 2016 

och 2017 men kommer att göra en ny identisk ansökan för 2018. I kommunens 

budget finns inga medel för detta budgeterat. 

 

Kostnaden för renoveringen uppgår till 4 332 tkr. Hos Boverket söker 

bygdegårdsföreningen halva renoveringskostnaden 2 166 tkr. För att Boverket 

ska kunna bevilja ansökan krävs en kommunal medfinansiering med 30 procent 

av byggkostnaden. 

 

Tidigare ansökan har behandlats av kultur- och fritidsnämnden som såg positivt 

på en om- och tillbyggnad av Agunnaryds bygdegård. Ärendet hanteras av 

kommunstyrelsen eftersom kultur- och fritidsnämnden endast har 200 tkr i 

budget för kommunalt investeringsbidrag. 

 

Kommunledningsförvaltningen skriver att för 2018 har Ljungby kommun 

budgeterat ett överskott på ca 18 mkr, vilket är ca 13 mkr under det finansiella 

målet. I år prognostiserar kommunens nämnder totalt sett ett underskott på 27 

mkr. Om dessa underskott kvarstår även nästa år finns det en stor risk att 

kommunen inte uppfyller balanskravet; kravet innebär att kommunen måste 

redovisa överskott. Därför föreslår kommunledningsförvaltningen avslag på 

bidragsansökan eftersom ett beviljande skulle ytterligare försämra kommunens 

budget för 2018. 

 

Om kommunstyrelsen ändå beviljar ansökan menar 

kommunledningsförvaltningen att den enda möjliga finansieringen är från 

kommunstyrelsens resultatbalanserade medel, där det kvarstår medel på 5 959 

tkr. 
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Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att bidragsansökan 

från Agunnaryds bygdegårdsförening avslås. 

 

Arbetsutskottet föreslår att kommunstyrelsen beslutar att Agunnaryds 

Bygdegårdsförening beviljas medel om max 1,3 miljoner kronor i form av 

medfinansiering under förutsättning att Boverket beslutar att bifalla ansökan år 

2018. Finansiering föreslås ske via kommunledningsförvaltningens 

resultatbalanserade medel. 

 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2017-08-30. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 2017-09-26. 

 

Yrkanden 
Irene Olofsson (C) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att bifalla ansökan. 

 

Conny Simonson (S) yrkar bifall till kommunledningsförvaltningens förslag att 

avslå ansökan. 

 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att bifalla ansökan enligt 

Irene Olofssons (C) yrkande eller att avslå ansökan enligt Conny Simonssons 

(S) ansökan. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla 

ansökan från Agunnaryds Bygdegårdsförening. 

 

 
Skickas till 
Agunnaryds Bygdegårdsförening
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Ks § 141  Ks2017/0275 040 

 

 

Omfördelning av investeringsbudget avseende byggnad 
för optisk sorteringsanläggning 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att omfördela 6,421 mkr till byggnation av optisk 

sorteringsanläggning genom följande omfördelning i budgeten: 

 

2,921 miljoner kronor från investeringsbudgeten för VA och renhållning, och   

 

3,5 miljoner kronor från investeringsbudgeten för ”vatten” till 

investeringsbudgeten för optisk sorteringsanläggning.  

 

Sammanfattning av ärendet 
Under 2018 kommer matavfall kunna vara möjlig sorteras ut från 

hushållssoporna. Matavfallet kommer att sorteras i gröna påsar och restavfall i 

röda påsar och läggas i samma sopkärl som hushållen använder idag. Påsarna 

kommer att sorteras i en sorteringsanläggning som byggs på Bredemad där de 

gröna påsarna hamnar för sig och ska skickas vidare för framställning av biogas 

och biogödsel, de röda påsarna skickas till Ljungby energi till förbränning. 

Anläggningen kommer även att vara förberedd för att kunna byggas ut i 

framtiden för sortering av förpackningar och tidningar. 

 

Upphandling av sorteringsanläggning samt byggnad har utförts i två steg och 

anbuden ligger inom rimlig kostnad. 

 

Tekniska förvaltningen skriver den 28 juli 2017 att pengar behöver flyttas för att 

täcka kostnaderna för byggnaden för sorteringsanläggning. För att få medel för 

den överskridande del som inte finns med i budgeten föreslår tekniska 

förvaltningen kommunstyrelsen att 3,5 miljoner kronor tas från VA- och 

renhållningsavdelningens investeringsmedel för vatten, då arbete för 

vattenverken blir framflyttade på grund av arbete med nytt övervakningssystem. 

Dessutom föreslås 2, 921 miljoner kronor flyttas från andra investeringar 

avseende renhållning. 

 

Tekniska nämnden föreslår att kommunstyrelsen beslutar att omfördela 2,921 

miljoner från investeringsbudgeten rubrik ”Investeringar renhållning”. Tekniska 

nämnden föreslår även kommunstyrelsen att omfördela 3,5 miljoner från 

investeringsbudgeten för ”vatten” till investeringsbudgeten för optisk 

sorteringsanläggning.  
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Beslutsunderlag 
Tekniska förvaltningens tjänsteskrivelse 2017-07-28 

Tekniska nämndens förslag 2017-09-13. 

 

 

Skickas till 
Tekniska nämnden
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Ks § 142  Ks2017/0274 231 

 

 
Stadgeändring avseende BRF Ljungbyhus nr 7 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna de nya stadgarna i BRF Ljungbyhus  

nr 7.  

 

Sammanfattning av ärendet 
Bostadsrättsföreningen Ljungbyhus nr 7 i Ljungby har begärt kommunens bifall 

till att ändra gällande stadgar för föreningen. Föreningen äger fastigheten 

Skölden 8 (Kungshögsgatan 4 i Ljungby).  

 

Enligt de nu gällande föreningsstadgarna har kommunen möjlighet till följande 

medverkan i bostadsrättsföreningen: 

- En ledamot och en suppleant till styrelsen skall utses av Ljungby 

stad (§9) 

- Om inom styrelsen tillsättes särskilt utskott för handhavande av 

löpande angelägenheter skall den av Ljungby stad utsedda 

styrelseledamoten ingå i styrelsen (§10) 

- Utan medgivande av Ljungby stad får egendomen ej nedrivas eller 

försäljas (§12) 

- Ljungby stad utser en av revisorerna samt en av suppleanterna för 

granskning av förvaltningen (§14)  

- Ljungby stad äger rätt att verkställa den inspektion och revision som 

staden kan vilja utöva (§14) 

-  För ändring av föreningens stadgar fordras att den beslutade 

ändringen godkänns av Ljungby stad (§21) 

- Vid likvidation av föreningen skall, om överskott i föreningens 

tillgångar uppstår, dessa tillfalla Ljungby stad (§29)     

 

I föreningens nya förslag till stadgar kommer dessa möjligheter för kommunen 

till påverkan av och insyn i föreningen att utgå.  

 

Tekniska nämnden föreslår kommunstyrelsen att godkänna de nya stadgarna i 

BRF Ljungbyhus nr 7.  

 

Beslutsunderlag 
Tekniska förvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2017-08-13. 
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Skickas till 
Tekniska nämnden 

Bostadsrättsföreningen Ljungbyhus nr 7 
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Ks § 143  Ks2015/0098 370 

 

 

Kostnader energibalans och rapportering 
Borgmästaravtal- nystart energiplan 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att bevilja 44 200 kronor till nulägesanalys av 

energi- och borgmästaravtalsarbetet.  

 

Finansiering sker via kommunstyrelsens resultatbalanserade medel. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunen kan på flera sätt styra energianvändningen och energitillförseln 

genom att agera utifrån sina roller som offentlig aktör, informatör, 

fastighetsägare, arbetsgivare och ägare till energibolag.  

Ljungby kommun har anslutit sig till Borgmästaravtalet. Det innebär att 

kommunen måste ha en verksamhetsplan för hållbar energi som både innehåller 

en analys av dagsläget och åtgärder för att minska de framtida  

koldioxidutsläppen. Idag har kommunens verksamhetsplan målår 2020.  

Kommunen ska inom kort avrapportera sitt arbete till Borgmästaravtalets kontor 

i Bryssel. Rapporten ska innehålla beräkningar av minskade koldioxidutsläpp till 

följd av våra åtgärder. Därefter behöver kommunen ta fram en ny plan med 

målår 2030. 

Efter beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott om att sammanfoga energiplan 

och plan för hållbar energi (Borgmästaravtalet) behöver nuläget inventeras igen. 

Inventeringen utförs av konsulter. 

Arbetsutskottet föreslår att kommunstyrelsen beviljar 44 200 kronor till 

nulägesanalys av energi- och borgmästaravtalsarbetet och att finansiering sker 

via kommunstyrelsens resultatbalanserade medel. 

 

Beslutsunderlag 
Miljö- och byggförvaltningens tjänsteskrivelse 2017-09-15. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 2017-09-26. 
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Ks § 144      

 

 

Redovisning av meddelanden 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av meddelanden. 

 

Sammanfattning av ärendet 
 

1. Protokoll från gemensamma nämnden 2017-09-18. 

2. Protokoll från Ljungbybostäder AB 2017-08-22. 

3. Skrivelse till Telia Company från kommunalråden i Ljungby 

angående avveckling av kopparnätet i Ljungby kommun, 2017-

09-28. 

4. Protokoll från Länsstyrelsen Skåne 2017-10-02 över inspektion 

av kommunens överförmyndarverksamhet. 
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Ks § 145    

 

 

Informationsärenden 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 

 

Sammanfattning av ärendet 
 

1. Redovisning av budgetuppdrag 2017: En extra internkontroll ska göras 

för att kontrollera att återsökning av medel från Migrationsverket görs i 

tillräcklig omfattning. 

 

2. Hållbarhetskonsekvenser i ÖP-processen – information om 

samarbetsprojekt med Växjö kommun. 

 

3. Kommunstyrelsen informerar. 

 


